
 

 
  

Memo 
 

  

 
Datum: 

17 december 2015 
 

  

Onderwerp:  Voortgang pilot "Glasvezel in het buitengebied" 

Ter attentie van:  Gemeenteraad gemeente Barneveld 

Afzender:  College van B&W 

  Voortgang pilot 
Eind 2013 heeft de gemeenteraad ingestemd met het raadsvoorstel Pilot 
breedband buitengebied. Dit houdt in dat de gemeente Barneveld 250.000 euro 
beschikbaar stelt voor het financieren van de aanleg van glasvezel in het 
buitengebied, daarnaast hebben de provincie en de Rabobank ook een bijdrage 
toegezegd. De bijdrage heeft een revolverend karakter. 
 
Halverwege het jaar 2014 is het pilotproject officieel gestart, deze pilot wordt in 
samenwerking met Reggefiber uitgewerkt. De gemeente vervult hierin een 
faciliterende rol. Als eerste is een pilotgebied bepaald aan de hand van de 
onderlinge afstanden van de percelen om zo een gebied te krijgen wat financieel 
het meest haalbaar is. Het gebied tussen de kern van Barneveld, de kern 
Kootwijkerbroek, de A1 en aan de zuidkant de gemeentegrens komt hiervoor het 
beste in aanmerking omdat hier 500 percelen op een gemiddelde afstand van niet 
meer dan 80-100m bij elkaar vandaan liggen.  
 
Begin 2015 is opdracht gegeven aan VolkerWesselTelekom om voor dit gebied een 
detailontwerp te maken voor  de aanleg van een FttH (technische aanduiding voor 
de glasvezelkabel) netwerk om zo inzichtelijk te krijgen wat de  aanlegkosten 
zouden worden. De aanlegkosten met daarbij de kosten voor gemeente 
(degeneratiekosten en legeskosten) en Reggefiber (proceskosten) worden 
verminderd met een bijdrage van Reggefiber per aansluiting omdat ze deze kosten 
in reguliere gebieden ook maken. Naar aanleiding van het detailontwerp is er op 
bepaalde plaatsen nader bodemonderzoek uitgevoerd. De resultaten hiervan zijn in 
november 2015 bekend geworden. 
Met bovenstaande inzicht is duidelijk dat de eigen bijdrage van de particulieren 
maximaal (als minimaal 60 % meedoet) zo rond de 3.000 euro ligt. Mocht het 
percentage hoger liggen dan zullen de kosten dalen tot minimaal rond de 1.800 
euro (bij 100 % deelname). 
 
Reggefiber/KPN 
Vanaf het begin is Reggefiber de betrokken bij deze pilot. Echter in november 2014  
zijn zij overgenomen door KPN en is daarmee het inzicht op het verglazen van het 
buitengebied ook gewijzigd. Begin november 2015 heeft KPN naar buiten gebracht 
dat men de buitengebieden van breedband wilt voorzien door middel van 4G, VDSL 



en Glasvezel. Dat wil zeggen dat KPN afhankelijk van de locatie gaat bepalen 
welke techniek wordt aangeboden. Wel is duidelijk dat een 4G oplossing geen 
eigen bijdrage met zich meebrengt in de aanlegkosten (wel hogere gebruikskosten 
en het is niet voor iedereen beschikbaar) en dat glasvezel een hoge eigen bijdrage 
vraagt. De kosten van een eventuele VDSL aansluiting lijken op dit moment hier 
ergens tussen in te liggen. Op dit moment is nog niet duidelijk wat voor 
consequenties dit heeft voor het pilotgebied. De komende tijd zal inzichtelijk 
gemaakt worden hoe KPN om wil gaan met het aanbieden van breedband in het 
gehele buitengebied. Hierbij zal KPN ook de bijdrage per aansluiting van hen 
opnieuw bezien.  
 
Op het moment dat deze duidelijkheid er is (eerste kwartaal 2016) kan de eventuele 
vraagbundeling (bij de bewoners van het buitengebied de interesse peilen) worden 
opgepakt. 
 
De eerder voorgenomen vraagbundeling in januari 2016 komt hiermee te vervallen. 
 
Initiatief glasvezel provincie Gelderland 
Provinciale Staten en de 10 gemeenteraden hebben in februari /maart 2015 
besloten Glasvezel Achterhoek BV op te richten. In november 2015 is besloten om 
niet door te gaan met de oprichting hiervan omdat dit niet mag van de Europese 
Unie. Ook daar is besloten om met commerciële partijen in zee te gaan. 
 
De provincie geeft wel aan dat het nog wel afhangt van de gesprekken met 
commerciële partijen of het mogelijk is om binnen anderhalf jaar glasvezel te 
hebben.  
 
Onderzoek Regio Foodvalley 
Ook de regio FoodValley doet een onderzoek naar de mogelijke aanleg van 
glasvezel in het buitengebied. De raad heeft besloten te participeren in het bredere 
onderzoek voor het totale buitengebied van de regio. Dit onderzoek is inmiddels 
gestart en de eerste uitkomsten zullen in januari worden gepresenteerd. Dit 
onderzoek, waarover recent een memo aan de raad is aangeboden, beperkt zich 
tot het in kaart brengen van het buitengebied inclusief de reeds aanwezige 
infrastructuur (telefoon, coax, glasvezel) en de mogelijkheden die er zijn om een 
business case voor de realisering van breedband uit te werken. 
 
Glasvezel bedrijventerrein Puurveen 
De ondernemersvereniging van Kootwijkerbroek heeft de gemeente gevraag om te 
ondersteunen/faciliteren in hun onderzoek naar de mogelijke aanleg van glasvezel 
op het bedrijventerrein Puurveen. Dit is toegezegd, de ondernemersvereniging is 
hierin de trekker en de gemeente beziet hoe zij hierin kan faciliteren. 

 


